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DRIE JAAR GELEDEN HEBBEN WE 
EEN HALFSTAM PRUIMENBOOM 
GEPLANT. IN DE EERSTE WINTER 
IS DEZE DEELS INGEVROREN, DE 
DODE TAKKEN EN EEN DEEL VAN 
DE HOOFSTAM HEBBEN WE ER 
TOEN UITGEKNIPT. ER IS OOK EEN 
BESCHADIGING AAN DE BAST, HET 
LIJKT WEL EEN SCHEUR. HOE MOE-
TEN WE DIE WOND BEHANDELEN? 

Deze scheur is waarschijnlijk veroor-
zaakt door vorstschade. Wanneer de 
bast bevroren is en de zon schijnt op de 
bast, kan er door de snelle temperatuur-
wisseling spanning in de bast ontstaan 
waardoor deze openbarst. Het gevolg is 
een verticale scheur in de bast. De wond 
behandelen met wondbalsem heeft naar 
mijn idee geen zin. Een gezonde boom 
met een goede groei sluit de wond zelf 
vrij snel af. Na verloop van tijd groeit de 
wond dan weer dicht. Plaats om nieuwe 
vorstscheuren te voorkomen, bij flinke 
vorst een rietscherm vóór de boom zodat 
er geen zon op de stam kan schijnen. 

VRAAG HET

IK HEB GEHOORD DAT ER OOK KLIM-
ROZEN ZIJN DIE HET IN DE HALF-
SCHADUW GOED DOEN. KLOPT DAT? 
EN ZO JA, WELKE ZIJN DAT DAN?

Er zijn inderdaad rozen die ook in de 
halfschaduw kunnen staan, hoewel ze dan 
minder uitbundig zullen bloeien dan op 
een zonnige plek. Onderstaande rozen zijn 
geschikt voor de halfschaduw:
• Rosa ‘Ghislaine de Féligonde’ (foto)
• Rosa ‘Guirlande d’Amour’
• Rosa ‘Golden Showers’
• Rosa ‘Maigold’
• Rosa ‘New Dawn’
• Rosa ‘Veilchenblau’
• Rosa ‘Westerland’

AL JAREN HEB IK STOKROZEN IN 
DE TUIN. HET ENIGE WAT IK MINDER 
VIND; ZE SCHIETEN DE HOOGTE IN 
EN ZIJN BIJNA 3 M. IK ZIE LIEVER 
COMPACTERE PLANTEN, WAT KAN IK 
DOEN? DE TOP ERUIT KNIPPEN?

Eigenlijk heb je dan de verkeerde plant 
gekozen want een stokroos (Alcea rosea) 
schiet nu eenmaal de hoogte in. Blijkbaar 
hebben jouw stokrozen het erg naar hun 
zin want vaak worden ze niet hoger dan 
2-2,5 m. Knip je de top eruit, dan misvorm 
je de plant en bovendien heb je dan  
minder bloemen. Beter is om een alter
natief voor je stokrozen te zoeken. Kies  
bijvoorbeeld Malva sylvestris (groot kaas-
jeskruid), deze is verwant aan de stokroos 
en bloeit van juni tot oktober. Hij wordt cir-
ca 125 cm hoog en trekt net als stokrozen 
veel vlinders en bijen aan. Een goede 
bijenplant met een opgaande groeivorm is 
Verbena bonariensis (ijzerhard). De lange, 
ijle bloeistengels van deze zomerbloeier 
worden niet hoger dan 1,5-2 m.
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WEETJE
Vroeger werden de stam-

men van fruitbomen vóór de 
winter vaak wit gekalkt om 

de bast te beschermen tegen 
felle zon en daarmee tegen 

vorstscheuren. 

TIP
Rozen houden van voed-

zame, vochthoudende grond. 
Werk zo nodig flink wat com-
post door het plantgat om ze 

een goede start te geven.  
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LIEUWE WESTRA, TUINADVISEUR BIJ 
TUINKEUR, BEANTWOORDT IN DEZE RUBRIEK 

VRAGEN VAN LEZERS. HEB JE EEN TUIN-
VRAAG? MAIL DEZE NAAR REDACTIE.TUIN@

VIPMEDIA.NL O.V.V. VRAAG HET LIEUWE.
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KUN JE ROZEN OOK STEKKEN?  
EN ZO JA, HOE DAN?

Rozen kun je inderdaad stekken en dat 
is niet eens zo moeilijk. Het makkelijkst 
is om dat na de bloei (in augustus-
september) te doen. Kies voor jonge, 
rechte takken, knip ze onder een oog af, 
zorg daarbij dat de stekken 15-20 cm 
lang zijn. Belangrijk is dat je alle blade-
ren onderaan verwijdert, laat bovenaan 
slecht één of twee bladeren zitten. Prik 
de stekken tot de helft in potjes met 
zaai- en stekgrond en zet ze buiten in de 
halfschaduw (in de zon zou er te snel te 
veel water uit de bladeren verdampen). 
Geef ze wat water en zorg de weken 
daarna dat de aarde in de potjes licht 
vochtig blijft. Gaat alles goed, dan gaan 
de stekken na vijf à zes weken aan de 
groei. Laat ze eerst goed wortelen voor-
dat je de stekplanten in grotere potten 
zet of voordat je ze uitplant in de tuin. Je 
zou de stekken overigens ook direct in de 
vollegrond kunnen zetten. Je hebt er dan 
echter minder controle over dan wanneer 
je ze eerst in potjes zet. 

IK HEB EEN HALF JAAR GELE-
DEN EEN PAAR KLEINE APPEL- EN 
PERENBOOMPJES GEPLANT. ER 
GROEIEN AL APPELS EN PEREN AAN, 
MAAR DE TAKKEN ZIJN NOG ZO 
FRAGIEL DAT DEZE DOORHANGEN 
EN AFBREKEN. IS HET BETER OM DE 
VRUCHTEN ERAF TE HALEN?

Om te voorkomen dat er nog meer takken 
breken, zal je inderdaad wat vruchten 
moeten verwijderen. Maar vruchtdunning 
eerder in het seizoen was beter geweest. 
Van half mei tot half juni hebben appel- en 
perenbomen eerst een natuurlijke vrucht-
rui, hierbij wordt een deel van de jonge 
vruchten afgestoten. Na deze rui kijk je 
waar er nog te veel vruchten aan de boom 
zitten en ga je zelf dunnen. Knip met een 
schaartje de overtollige vruchten af bij het 
steeltje. Bij peren kun je de vruchten ook 
uitbreken, maar dat vraagt om wat han-
digheid. Welke appels en peren verwijder 
je? Haal de slechtst hangende vruchten 
weg; bij een ‘trosje’ van vijf appels haal je 
bijvoorbeeld die in de schaduw hangen 
weg. Verwijder daarnaast ook vruchten 
aan zwak groeiende takken. Elke vrucht 
moet genoeg ruimte krijgen om goed uit 
te kunnen groeien. Zorg daarnaast dat er 
niet te veel vruchten aan het eind van de 
tak blijven hangen om later takbreuk te 
voorkomen. Bij vruchtdunning kun je 
eigenlijk nooit te veel vruchten verwijde-
ren. Je krijgt dan kwalitatief beter fruit.

IK WIL MEER VLINDERS NAAR MIJN 
TUIN LOKKEN. WELKE PLANTEN 
KAN IK DAN HET BESTE AANPLAN-
TEN? EN WAT KAN IK NOG MEER 
DOEN?

Echte vlinderlokkers zijn: vlinderstruik, 
Verbena bonariensis (ijzerhard), kamper-
foelie, hemelsleutel, herfstaster, lavendel, 
zonnehoed, kogeldistel, maar ook kruiden 
zoals tijm, salie en marjolein. Deze planten 
houden – net als vlinders – van zon en 
warmte, zet ze daarom op een zonnige, 
beschutte plek. Ook paardenbloemen en 
Hedera helix ‘Arborescens’ (klimop) zijn 
geliefd bij vlinders. Kies planten die van 
het voorjaar (o.a. schoenlappersplant, 
krokus, Vinca) tot ver in de herfst (o.a. 
hemelsleutel, herfstaster, klimop) nectar 
bieden. Zorg daarnaast voor diversiteit in 
hoogte van de beplanting, dat is aantrek-
kelijker voor vlinders. Laat in het najaar 
het herfstblad in de borders liggen en knip 
vaste planten en siergrassen pas in het 
voorjaar af, ze bieden vlinders en andere 
beestjes een plek om te overwinteren. 
Denk ook aan de rupsen; zonder rupsen, 
géén vlinders. Maak daarom in je tuin  
ook ruimte voor waardplanten, zoals 
brandnetel, look-zonder-look en judas-
penning. Vlinders zetten er hun eitjes op 
af, waarna de waardplanten voedsel voor 
de rupsen vormen.
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TIP
Doop de stekken eventueel 

eerst in stekpoeder. Prik  
dan met een potlood eerst 
een gaatje in de zaai- en 
stekgrond voordat je de  
stekken in de aarde zet. 

TIP
Maai (een deel van) het ga-

zon minder vaak, dan komen 
er vanzelf wilde bloemen in. 
Je kunt in het voorjaar ook 
een vlindermengsel zaaien.


